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Protokół Nr XIV/2012 

 

 

z XIV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 25 kwietnia 2012 r. 

 
 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14
00 

do 18
40

. Na 

ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych. W sesji udział wzięło 6 

pracowników urzędu gminy oraz 7 osób zainteresowanych obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad XIV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

 

1. Otwarcie obrad XIV sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Informacja dotycząca działalności Gminnego Zakładu Komunalnego za okres I kwartału 

2012 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Złejwsi Malej za 2011 r.  

5. Informacja o funkcjonowaniu służby zdrowia i perspektywach rozszerzania usług 

medycznych w gminie Zławieś Wielka. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej w gminie Zławieś Wielka. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2012 r. 

2) w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania, 

3) w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Przeciwdziałanie wykluczeniu 

cyfrowemu na terenie województwa kujawsko – pomorskiego” w ramach udzielonego 

województwu dofinansowania z Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka na 

lata 2007 – 2013 finansowanego w ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego, 

4) w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków,    

5) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka dla miejscowości Rozgarty, 

6) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka dla miejscowości Łążyn, 
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7) w sprawie zaopiniowania projektu uchwały dotyczącej wyznaczenia aglomeracji 

Toruń, 

8) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – Gminnego Zakładu 

Komunalnego w Złejwsi Wielkiej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych 

do budżetu gminy Zławieś Wielka, 

8. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Zakończenie obrad XIV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XIV sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Otworzyła obrady XIV sesji Rady Gminy i  na podstawie listy obecności stwierdziła, że jest 

wystarczająca liczba radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie powitała 

radnych, pracowników urzędu gminy, osoby zainteresowane obradami oraz zaproszonych 

gości. Poinformowała, że radni otrzymali aktualny porządek obrad przed sesją. W punkcie 7 

podjęcie uchwał został dodany projekt uchwały nr 8 w sprawie zwolnienia samorządowego 

zakładu budżetowego – Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej z obowiązku 

wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy Zławieś Wielka.  

 

Do porządku obrad nikt nie wniósł uwag. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2 

Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

 

Protokół z XIII sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 3 

Informacja dotycząca działalności Gminnego Zakładu Komunalnego za okres I 

kwartału 2012 r. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła kierownika Gminnego Zakładu Komunalnego o zreferowanie tematu.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Przedstawił sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego za okres I 

kwartału 2012 r. 

Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że GZK jest nowym tworem, który powstał przy Urzędzie Gminy i trudno ocenić 

jego działalność po 3 miesiącach od utworzenia. Poprosiła o zadawanie pytań dotyczących 

omawianego punktu.   

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, jakie są straty wody. 
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Wiesław Kazaniecki – Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że ubytek wody wynosi 21% i jest spowodowany przez: pobór wody z 

hydrantów przez Straż Pożarną, awarie i płukanie rur.  

  

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał na ile szacowane są straty związane z kradzieżą wody.  

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że w okresie zimowym kradzieży nie zaobserwowano, ale teraz może do niej 

dochodzić, ponieważ woda potrzebna jest do oprysków.  

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, jak GZK przygotowuje się do zabezpieczania wody przed kradzieżą i w jaki sposób 

chce się tym zająć.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Stwierdził, że kiedy jest w terenie zwraca uwagę na najbardziej narażone na kradzież miejsca 

i o to samo prosi swoich pracowników. Dodał, że postara się, aby hydranty były lepiej 

zabezpieczone przed kradzieżą. Powiedział, że być może osobom, które potrzebują większe 

ilości wody zostanie ona udostępniona przez GZK w wyznaczonych miejscach i pobór jej 

będzie opomiarowany.   

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, jaka jest szacunkowa liczba odbiorców wody na terenie gminy, oraz jak GZK 

rozwiąże kwestię poboru wody w szkołach oraz w blokach.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że szacowana liczba odbiorców wynosi ok. 4, 5 tys. Może się ona powiększyć 

lub zmniejszyć, ponieważ nie wszystkie wodomierze są zewidencjonowane. Jeśli chodzi  

o szkoły powiedział, że jeszcze nie wszystkie są opomiarowane, ale na pewno będą 

 i sprawa ta zostanie uporządkowana. Dodał, że plebanie i cmentarze też pobierają wodę 

bezpłatnie i również należy to uporządkować. Ostrzegł, że pobieranie wody z hydrantów  

do opryskiwaczy jest niebezpieczne, ponieważ może powstać cofka, która zassa wodę ze 

zbiornika do hydrantu, a ta z kolei dostanie się z nawozem do sieci. Poinformował, że GZK 

będzie starał się uporządkować sprawy dot. Poboru wody na ternie gminy 

 i po roku działalności na pewno przekaże szersze sprawozdanie, które zawierać będzie 

dokładniejsze informacje. Odnosząc się do opomiarowania spółdzielni mieszkaniowych 

powiedział, że w każdym mieszkaniu zamontowany jest podlicznik, dzięki któremu można 

obliczyć różnice w poborach wody przez mieszkańców, a wodą jaka przepłynęła przez licznik 

główny.  

 

Jarosław Karczewski – radny 

W związku z wprowadzeniem do porządku obrad uchwały dotyczącej zwolnienia 

samorządowego zakładu budżetowego – Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi 

Wielkiej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy Zławieś 

Wielka zapytał, jaki charakter będzie miało to zwolnienie i na jaki czas zostanie wyrażona na 

nie zgoda.   

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 
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Odczytała pismo z GZK dotyczące projektu wprowadzonej uchwały. Powiedziała, że GZK to 

zakład budżetowy Rady Gminy i podejmując decyzję o jego powstaniu była mowa o tym, że 

jeśli powstanie w nim nadwyżka środki zostaną przekazane do budżetu gminy. Tak samo 

działa to w druga stronę, jeśli zakład komunalny będzie potrzebował środków Rada Gminy 

może wyrazić zgodę,  aby go w te środki zasilić. Niestety po pierwszym kwartale ciężko jest 

ocenić ilość wolnych środków, ponieważ są to wirtualne pieniądze i nie można wyliczyć tej 

sumy.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Poinformował, że w GZK nie można obliczyć na dzień dzisiejszy nadwyżki budżetowej, 

ponieważ nie ma środków obrotowych wyjściowych, na podstawie, których można ją 

obliczyć. Po roku będzie można zebrać wszystkie dane i obliczyć kwotę nadwyżki, która 

zostanie wypracowana przez GZK. Wtedy też będzie można podjąć decyzję o jej przekazaniu 

do budżetu gminy lub pozostawienia jej w budżecie Gminnego Zakładu Komunalnego.  

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Stwierdził, że GZK dostał na rozruch swojej działalności 40 tys. zl z budżetu gminy, do 

każdego m³ wody gmina dopłaca zakładowi 1,5 zł. Mimo tego zakład chce zostawić w swoim 

budżecie zaoszczędzone 45 tys., które zdobył działając od stycznia br. Uważa więc, że to 

dużo jak na początek.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Powiedział, że 40 tys. zł, które otrzymał, kiedy GZK powstawał zostało przeznaczone na 

sprawy organizacyjne. Środki te nie zostały źle wydatkowane, umeblowano biura, zakupiono 

komputery. Aby można było uporządkować gospodarkę wodno-ściekową trzeba było kupić 

program, dzięki któremu jest prowadzona ewidencja. Po I kwartale wiele spraw zostało już 

uporządkowanych dzięki środkom, jakie GZK dostał na rozpoczęcie swojej działalności. 

Niestety jest jeszcze wiele potrzeb, ponieważ zakład nie ma środka transportu, który ułatwiłby 

dojazd pracowników na awarie, nie ma sprzętu i narzędzi potrzebnych do pracy.  

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał na jaki czas będzie obowiązywało zwolnienie, o którym mowa w uchwale.   

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że w uchwale mowa jest o nadwyżce środków w budżecie w roku 2012, więc 

zwolnienie to obowiązywałoby do końca 2012 roku.  

 

Piotr Pawlikowski – radny  

Powiedział, że nie chodzi o umorzenie nadwyżki wypracowanej przez GZK, tylko  

o przesunięcie jej spłaty na koniec 2012 r. Dodał, że jeśli Rada Gminy podejmie tę uchwałę 

GZK powinien przedstawiać, co kwartał sprawozdanie ze swojej działalności.     

 

Jarosław Karczewski – radny 

Podziękował za odpowiedź i powiedział, że jest ona satysfakcjonująca.  

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał kierownika GZK, czy naprawy sieci wod - kan spowodowane były awariami 

bieżącymi, czy spowodowane błędami przeszłości.   

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 
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Odpowiedział, że awarie zawsze występują przy takiej działalności, ponieważ przedmioty 

wykorzystywane do budowy sieci to tylko materiał, który jak wiadomo zużywa się. Po I 

kwartale działalności ciężko jest stwierdzić, czym powodowane są awarie. Być może w 

niektórych miejscach rury są zbyt nisko wkopane.   

 

Piotr Pawlikowski – radny  

Powiedział, że sieć wod - kan, która została źle położona w jednej z miejscowości jest 

awaryjna i zapytał, czy koszty jej utrzymania nie są przez to zwiększone. Dodał, że chodzi mu 

o sieć położoną na osiedlu „Zielona Polana”.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że osiedle „Zielona Polona” jest objęte gwarancją i tak długo będą trwały 

rozmowy z gwarantem, aż kanalizacja zostanie należycie poprawiona i doprowadzona do 

użytkowania. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poprosiła kierownika GZK, aby w sprawozdaniu półrocznym przedstawił najważniejsze 

informacje dotyczące uporządkowania gospodarki wod – kan, ponieważ jest to sprawa 

priorytetowa dla Rady Gminy. Wyraziła nadzieję, iż kończąc obecną kadencję Rady Gminy 

gospodarka wod – kan zostanie uporządkowana. Dodała, że wszyscy wiedzą jak te sprawy 

wyglądały w przeszłości i chciałaby, aby problem ten został usunięty.   

 

Podziękowała za szerokie omówienie tematu i poprosiła o przedstawienie kolejnego punktu 

sesji. 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Złejwsi Małej za 2011 r. 

Ewa Wysocka – kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Złejwsi Małej 

Przedstawiła sprawozdanie z działalności Biblioteki Gminnej.  

Informacja w załączeniu do protokołu.   

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Podziękowała i zapytała, czy radni mają pytania do omawianego tematu.  

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, czy dzieci w czytelni internetowej korzystają z bezpłatnych e – booków. 

 

Ewa Wysocka – kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Złejwsi Małej 

Odpowiedziała, że mają taką możliwość, ale niestety większość z dzieci używa komputerów 

do grania w gry.  

 

Ad. 5 

Informacja o funkcjonowaniu służby zdrowia i perspektywach rozszerzania usług 

medycznych w gminie Zławieś Wielka 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poinformowała, że kolejny punkt nie zostanie przedstawiony z uwagi na nieobecność pana 

Wawrzeńczyka..Poprosiła wójta o zabranie głosu w tej sprawie.  
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Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że dr Wawrzeńczyk w dniu sesji dzwonił do niego, aby usprawiedliwić swoją 

nieobecność ze względu na pilną sprawę do załatwienia. Wójt powiedział, że uważa, iż nie 

jest to nieobecność usprawiedliwiona, ponieważ dr już czwarty raz nie stawił się na sesji 

mimo zaproszenia. Dodał, że jest to lekceważenie Rady Gminy oraz Urzędu Gminy.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Podziękowała za wypowiedź. Poinformowała, że ostatnim tematem sesji jest „Ocena zasobów 

pomocy społecznej w gminie Zławieś Wielka”, który przedstawi kierownik GOPS-u. 

 

Ad. 6  

Ocena zasobów pomocy społecznej w gminie Zławieś Wielka 

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Omówiła ocenę zasobów pomocy społecznej w gminie.   

Informacja w załączeniu do protokołu.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Podziękowała i poprosiła panią kierownik o podanie przykładów, w jaki sposób GOPS 

mógłby rozwiązać problemy, z którymi się boryka.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Odpowiedziała, że oceniając zasoby Pomocy Społecznej nie wskazywano złotego środka, 

który zapewniłby poprawę wszystkich dziedzin GOPS, należało wskazać jedynie to, co gmina 

jest w stanie ulepszyć. Dodała, że ośrodki w miastach oraz te, które mają większą 

infrastrukturę lepiej sobie poradzą z ulepszaniem pracy pomocy społecznej. Powiedziała, że 

wraz z pracownikami dokonała oceny, jaka jest w dniu dzisiejszym, ponieważ nie jest 

wymagane, żeby wskazać formy jej polepszenia w przyszłości.  

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, ile było przypadków, po których GOPS odmówił udzielenia pomocy osobom, które 

we wnioskach wskazywały trudna sytuację materialną, a po przeprowadzeniu kontroli w 

terenie pracownicy stwierdzili zupełnie inny stan faktyczny  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Odpowiedziała, że wnioski składane przez potrzebujących oparte są na oświadczeniach pod 

odpowiedzialnością karną. Dodała, że jeżeli okaże się, że dana osoba potwierdziła nie prawdę 

należy zgłosić to do prokuratury, jednak takie przypadki jeszcze nie występowały.  

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Powiedział, że docierają do niego informację o tym, że osoby wnioskujące o pomoc często 

nie podają prawdziwych informacji i dzieje się tak, że informacje zawarte we wniosku mijają 

się z tym, co można zastać w terenie. Zapytał, jak kierownik GOPS ocenia poziom ubóstwa w 

gminie oraz pomocy udzielanej przez GOPS w stosunku do innych gmin w powiecie.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Odpowiedziała, że jeśli chodzi o ocenę zasobów pomocy społecznej wszystkie gminy są 

obowiązane złożenia takiej informacji do końca kwietnia i dopiero wtedy będzie można 

porównać nasza gminę do innych. Dodała, że wymieniając doświadczenia z innymi gminami, 
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u większości przeważa to samo tzn. bezrobocie i niewydolność wychowawcza. Powiedziała, 

że jedynie w gminie Łysomice poziom bezrobocia jest mniejszy ze względu na firmy, które 

funkcjonują na jej terenie.  

 

Piotr Pawlikowski – radny  

Zapytał, jak wygląda współpraca GOPS-u z fundacjami, które mogłyby wspierać 

podopiecznych z naszej gminy.   

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

Odpowiedziała, że takowej współpracy nie ma. Jedynie, co roku podpisywano umowę  

z toruńskim centrum „Caritas” na dary dla najuboższych.   

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała, czy pani kierownik próbowała nawiązać współpracę z innymi organizacjami oraz 

czy w ogóle istnieje taka potrzeba w naszej gminie.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

Odpowiedziała, że radna z Siemonia zorganizowała wyjazd na szkolenie organizowane przez 

fundację, ale niestety zgłosiły się tylko 4 osoby.  

 

Mirosław Trzybiński – radny  

Zapytał, jaki jest stopień bezrobocia w gminie.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

Odpowiedziała, że w roku ubiegłym było 594 bezrobotnych w tym długotrwale bezrobotnych 

było 289. Niestety nie wszystkie osoby bezrobotne są zarejestrowane w Urzędzie Pracy  

i podejrzewa, że osób bezrobotnych jest tak naprawdę więcej.   

 

Mirosław Trzybiński – radny  

Zapytał, jak przebiega współpraca gminy z Urzędem pracy, czy pozyskiwane są środki  

z urzędu pracy, aby móc zatrudniać osoby bezrobotne.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

Odpowiedziała, że to pytanie powinno być skierowane do wójta, ponieważ tym zajmuje się 

urząd gminy.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za dyskusję i przedstawianie tematu i o godzinie 15:40 ogłosiła 15 min. 

przerwy. 

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwał 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła przedstawiciela urzędu gminy o omówienie projektu uchwały w sprawie zmian  

w budżecie.   

 

Barbara Blimke - Gil – inspektor ds. księgowości budżetowej 

Omówiła zmiany, jakie zaszły w budżecie na 2012 r. i odczytała uzasadnienie do uchwały. 
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały zmieniającej budżet. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 13 głosach za i 1 

wstrzymującym się podjęła 

uchwałę Nr XIV/91/2012 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2012 r. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła panią kierownik GOPS-u o krótkie omówienie uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze. 

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Powiedziała, że w kompetencji Rady Gminy jest podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również tryb 

ich pobierania. Dodała, że zakres przyznawania usług opiekuńczych będzie określany w 

decyzji administracyjnej i uzależniony od stanu zdrowia osoby objętej usługami oraz sytuacji 

rodzinnej ustalonej na podstawie wywiadu środowiskowego. Przez usługi opiekuńcze należy 

rozumieć pomoc w zaspokajaniu codziennych potrzeb bytowych i prowadzenia gospodarstwa 

domowego. Do tej pory w naszej gminie nie było takich usług. Dopiero od tego roku planuje 

się je uruchomić i nawet gdyby zdarzyło się tak, że nie będzie osób chętnych do skorzystania 

z nich taka uchwała musi zostać podjęta.   

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za wyjaśnienia i zapytała kto z radnych ma pytania w tej sprawie.  Wobec 

braku uwag i pytań odczytała projekt uchwały.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIV/92/2012 

w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania 

 

Monika Foksińska – podinspektor ds. pozyskiwania środków zewnętrznych 

Omówiła uchwałę w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Przeciwdziałanie 

wykluczeniu cyfrowemu na terenie województwa kujawsko – pomorskiego”. Powiedziała,  

że projekt jest realizowany przez Urząd Marszałkowski z programu „Innowacyjna 

Gospodarka” zapewnia on dostęp do internetu oraz zestaw komputerowy rodzinom 

najuboższym z terenu gminy Zławieś Wielka. Rodziny te zostały wybrane w porozumieniu  

z kierownikiem GOPS-u. Zapewni to dostęp do internetu 28 rodzinom .  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Odczytała projekt omawianej uchwały.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 
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uchwałę Nr XIV/93/2012 

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Przeciwdziałanie wykluczeniu 

cyfrowemu na terenie województwa kujawsko – pomorskiego” w ramach udzielonego 

województwu dofinansowania z Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka na 

lata 2007 – 2013 finansowanego w ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego 

 

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Omówił projekt uchwały numer 4 w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków. Powiedział, że związku z powołaniem od 1 stycznia Gminnego 

Zakładu Komunalnego oraz nowelizacji ustawy oraz przepisów wykonawczych należało 

uaktualnić obowiązujący regulamin i zmienić zapisy dotyczące zajmowania się gospodarką 

wod – kan z urzędu gminy na GZK.   

 

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał gdzie w budynku wielorodzinnym tzn. bloku powinien zostać umiejscowiony 

wodomierz główny, kto powinien go dostarczyć oraz kontrolować. Powiedział, że z ustawy 

wynika, iż wodomierz główny musi być zamontowany w budynku wielorodzinnym, a różnica 

między odczytami z wodomierza głównego w budynku, a wodomierzy znajdujących się w 

mieszkaniach odbiorców powinna być pokrywana przez zarządcę. Stwierdził, że należy 

ujednolicić odczyty z wodomierza, ponieważ różne wodomierze zaokrąglają do innych części, 

dlatego na dużą ilość mieszkań w  bloku, może powstawać różnica, która ma być pokrywana 

przez zarządcę. Zapytał też do kogo będzie należała wymiana lub naprawa wodomierza w 

przypadku awarii.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że w blokach mieszkania będą traktowane jako gospodarstwa domowe, które 

mają główne liczniki, wodomierz główny, który znajduje się w budynku będzie tak zwaną 

różnicą. Zostanie sporządzona umowa z osobą odpowiedzialną za budynek, ponieważ przy 

wodomierzach głównych często znajdują się pralnie itp. dlatego kwestia ta będzie 

rozwiązywana indywidualnie z każdym takim budynkiem. Jeżeli chodzi o instalacje 

wewnętrzną od zaworu głównego w piwnicy do wodomierza u odbiorcy należy do spółdzielni 

mieszkaniowej.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały nr 4.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIV/94/2012 

w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków    

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przed przystąpieniem do głosowania nad kolejną uchwała zapytała radnych, czy mimo 

omówienia projektu uchwały nr 5 na wspólnym posiedzeniu komisji mają jeszcze pytania. 

 

Henryk Lizak – radny 

Wniósł wniosek o zmianę treści uchwały. Wniosek w załączeniu do protokołu.   
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Rozgarty.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIV/95/2012 

w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka 

dla miejscowości Rozgarty 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że kolejna uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Łążyn była dokładnie omawiana na 

wspólnych komisjach, ale mimo tego zapytała, kto z radnych ma uwagi do projektu uchwały 

nr 6.   

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Wniósł wniosek o zmianę treści uchwały. Wniosek w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, kto z radnych jest za wnioskiem zgłoszonym przez radnego Pawlikowskiego.  

Z sali obrad wyszedł radny Jarosław Karczewski 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie wniosek 

radnego.  

 

Henryk Lizak – radny 

Zgłosił wniosek, aby nie odczytywać w całości projektu uchwały przed głosowaniem.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, kto jest za nie odczytywaniem w całości projektu uchwały i za przyjęciem jej  

z poprawkami zgłoszonymi przez radnego Pawlikowskiego.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie wniosek 

radnego. 

Na salę obrad wrócił radny Jarosław Karczewski. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała numer, nazwę oraz podstawę prawną uchwały i zarządziła głosowanie. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIV/96/2012 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka 

dla miejscowości Łążyn 
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła kierownika referatu rolnictwa o krótkie przybliżenie projektu uchwały nr 7. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Przypomniał, że projekt uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Toruń był 

podejmowany na poprzedniej sesji, ale z uwagi na zmiany, jakie w nim nastąpiły prezydent 

miasta Torunia poprosił Radę Gminy o zaopiniowanie projektu poprawionej uchwały.  
 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały dotyczącej 

wyznaczenia aglomeracji Toruń.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIV/97/2012 

w sprawie zaopiniowania projektu uchwały dotyczącej wyznaczenia aglomeracji Toruń 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że ostatnią uchwałą jest projekt nr 8, który został wprowadzony do 

porządku obrad dzisiejszej sesji. Odczytała notatkę służbową z przeprowadzonej rozmowy 

telefonicznej pracownika urzędu gminy z pracownikiem Regionalnej Izby Obrachunkowej 

potwierdzającą słuszność podjęcia tej uchwały. 

Notatka w załączeniu do protokołu.  

Odczytała projekt uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – 

Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych do budżetu gminy Zławieś Wielka.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIV/98/2012 

w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – Gminnego Zakładu 

Komunalnego w Złejwsi Wielkiej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 

budżetu gminy Zławieś Wielka 

Podziękowała za sprawne głosowanie nad uchwałami i o godzinie 17:43 ogłosiła 5 min. 

przerwy. 

 

Ad. 8 

Informacja o pracy wójta między sesjami. 

Jan Surdyka - wójt 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami.   

Informacja w załączeniu do protokołu. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, jakie wnioski wypracowano po spotkaniu wójta z przedstawicielami Gminnej 

Spółki Wodnej.  

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Udzielił odpowiedzi, że członkowie Gminnej Spółki Wodnej podjęli decyzję o powróceniu do 

pobierania składki, która pierwotnie obowiązywała. Dodał, że trzeba zewidencjonować rowy 

melioracyjne, ponieważ niektóre zostały zgłoszone przez NIK do usunięcia ich z ewidencji i 
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GSW zobowiązała się do końca tego roku to zrobić.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że GSW nie uchyliła uchwał dotyczących składek. Obowiązują one obecnie, 

dlatego powinno się wysyłać nakazy czy upomnienia do zapłaty. 
 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że na walnym zebraniu spółki wodnej podjęta została uchwała o odstąpieniu 

od pobierania składek, ponieważ ściągalność była strasznie niska.  
 

Henryk Lizak – radny  

Zapytał wójta o spotkania, które odbył w sprawie metropolii Bydgosko – Toruńskiej  

i chciałaby znać zdanie wójta na ten temat.  

 

Jan Surdyka - wójt 

Odpowiedział, że temat jest bardzo złożony i ściśle wiąże się z polityką. Prezydent miasta 

Torunia uważa, że taka metropolia powinna powstać i wyraża na to wolę, natomiast prezydent 

Bydgoszczy próbuje przekonać wszystkich, że Bydgoszcz ma dominującą rolę, ponieważ jest 

większym miastem i nie musi łączyć się w metropolię z Toruniem. Dodał, że jego zdaniem 

powinna powstać metropolia Bydgosko – Toruńska. Gdyby powstała metropolia Bydgoska 

gmina Zławieś Wielka niewiele by na tym skorzystała, ponieważ zasiliłaby metropolię 

jedynie w ludność, dzięki czemu spełnione byłyby kryteria jej powstania. Jeśli powstanie 

metropolia Bydgosko – Toruńska nasza gmina skorzysta na tym więcej, ponieważ leży na 

odcinku łączącym te dwa miasta. Dodał, że na spotkaniu z panią minister dowiedział się o 

tym, że założenia są takie, aby powstała metropolia Bydgosko – Toruńska i to, że prezydent 

Bydgoszczy nie jest do tego przychylny nie zmieni postaci rzeczy. Jeżeli miasta nie dojdą do 

porozumienia nie powstanie żadna metropolia, a co za tym idzie miasta nie pozyskają 

środków z państwa. Powiedział, że mimo wszystko głosem decydującym w tej sprawie jest 

głos marszałka, który jest za powstaniem metropolii Bydgosko – Toruńskiej. Prezydent 

Bydgoszczy chce, aby w jego mieście była stolica oraz chce decydować o przeznaczeniu 

środków.  

 

Helena Przekwas – radna 

Zapytała, czy wójt podjął już decyzję dotyczącą mieszkania w Górsku. Ponieważ boi się, że 

jeżeli dłużej będzie stało puste ktoś bezprawnie się do niego wprowadzi.   

 

Mirosław Trzybiński – radny  

Zapytał, czy wiadomo coś na temat budowy chodnika od Złejwsi Wielkiej do Pędzewa i czy 

będzie on budowany dalej, do sklepu czy tylko do Marwitu.  

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że cały czas trwają rozmowy z Generalną Dyrekcją Dróg, ponieważ chodnik 

ten przebiegałby przez działki prywatne i nie można dojść w tej kwestii do porozumienia. 

Planuje się zrobić to zadanie dwuetapowo, czyli najpierw wybudować chodnik do Marwitu, a 

później planem miejscowym do sklepu w Pędzewie. Jeżeli GDDKiA wyrazi zgodę, aby 

chodnik przesunąć bliżej w stronę ulicy i zrobić go w pasie drogowym sprawa będzie 

łatwiejsza.   

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poprosiła o odpowiedź na pytanie radnej Przekwas i poinformowała, że po tym rozpocznie się 

ostatni punkt sesji.  
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Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że powołano komisję, która na podstawie zebranych dokumentów, wywiadów w 

terenie i rozmów z najbardziej potrzebującymi oceni, kto powinien dostać to mieszkanie. 

  

Ad. 9 

Wolne wnioski i zapytania  

Jan Surdyka – wójt  

Wójt poinformował radę o ściągalności podatków od osób fizycznych oraz o tym że w 

związku z wymarznięciami jakie miały miejsce tej zimy wielu rolników składa wnioski z 

prośbą o umorzenie podatku ze względu na wymarznięcie plonów.  

 

Piotr Pawlikowski – radny  

Zapytał, czy Astro – Baza zostanie w końcu oddana do użytku.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że Astro – Baza została sprawdzona przez Państwowy Inspektorat Nadzoru 

Budowlanego, który zakwestionował znajdujący się w niej podest. Powiedział, że zostanie on 

poprawiony na koszt urzędu gminy, ponieważ nie można już dłużej czekać na oddanie 

obiektu do użytku.  

 

Małgorzata Wiśniewska – radna  

Zapytała czy został rozstrzygnięty przetarg na budowę łącznika szkoły w Przysieku. 

 

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiedział, że przetarg odbędzie się 26 kwietnia.   

 

Robert Borzęcki – radny 

Zapytał o budowę placu zabaw i miejsca rekreacji w miejscowości Zławieś Wielka. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że zadanie zostanie dofinansowane w kwocie 25 tys. zł. Do 14 maja trwa 

nabór ofert i po tym terminie będzie można realizować zadanie.  

 

Mirosław Trzybiński – radny  

Zapytał, o zadłużenie gminy. Stwierdził, że  kiedy wójt obejmował stanowisko wynosiło ono 

24% a teraz wynosi 36%. Ponadto poprosił o informację o współpracy urzędu gminy z 

urzędem pracy, jeśli chodzi o zatrudnianie osób bezrobotnych.  

 

Jan Surdyka – wójt  

Odpowiedział, że zadłużenie wynikło z tego faktu, że za poprzedniej kadencji zostały zaczęte 

zadania, które teraz należało dokończyć i niestety na realizację ich trzeba było zaciągnąć 

kredyty. Wszystkie zadania, które były realizowane do tej pory były zaczęte w poprzedniej 

kadencji i dopiero zadanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków zostało zaczęte w 

obecnej kadencji. Jeśli chodzi o współpracę z Urzędem pracy powiedział, że w 2011 r. na 

prace interwencje zatrudnione były 3 i tak samo na staże, a w roku 2012 r. zatrudniono 4 

osoby na prace interwencyjne i 6 osób na staż. Gmina w budżecie nie ma już funduszy na 

współfinansowanie zatrudniania pracowników na prace interwencyjne, a na dodatek nikt   

z kierowników nie zgłasza już potrzeby zatrudniania takich osób.    
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Małgorzata Barlik - sołtys  

Zapytała, czy wójt wie coś na temat masztów internetowych stawianych na działkach 

należących do urzędu gminy.  

 

Jan Surdyka – wójt  

Odpowiedział, że chodzi o szerokopasmowy internet, który ma służyć społeczności, dlatego 

gmina wyraziła zgodę na powstawanie takich masztów. Dodał, że rozmawiał z osobą 

zajmującą się tą sprawą i ma ona informować o podjętych pracach oraz lokalizacji budowy 

masztów.  

 

Janusz Fifielski – mieszkaniec 

Zapytał, czy jeżeli pracownicy tej firmy przyjadą instalować maszt w Pędzewie należy 

kontaktować się z gminą w celu wyznaczenia miejsca, gdzie maszt ma się znaleźć oraz czy 

Telekomunikacja Polska również chce zająć się rozpowszechnianiem Internetu 

szerokopasmowego w naszej gminie.   

 

Jan Surdyka – wójt  

Odpowiedział, że pracownicy firmy instalującej maszty wiedzą już gdzie maszty mają zostać 

postawione. Powiedział, że TP dowiedziała się, że inna firma chce zająć się zakładaniem 

Internetu szerokopasmowego w naszej gminie i poprosiła, aby rozpropagować tę informację 

wśród naszych mieszkańców.   

 

Jerzy Dudzic – radny  

Zgłosił naprawę ulicy Leśnej w Górsku z uwagi na powiększające się w niej dziury.  

 

Jan Surdyka – wójt  

Powiedział, że został już roztrzygnięty przetarg w tej sprawie i jeśli pogoda się poprawi 

wykonawca zacznie naprawiać drogi w naszej gminie.  

 

Ad. 10 

Zakończenie obrad XIV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Przypomniała o składaniu oświadczeń majątkowych i  podziękowała za sprawny przebieg 

sesji. Stwierdziła, że tematy sesji zostały wyczerpane i o godzinie 18: 40 zamknęła obrady.   

 

 

 

Protokołowała:                                                                     Przewodnicząca Rady Gminy 

Sylwia Suduł                                                                                Małgorzata Kutnik   

 

 

 

 


